
Provincie Flevoland

Bovenstaande leidt tot de volgende vragen:

Momenteel wordt in Europa onderhandeld hoe voor de komende zeven jaar bijna 400 miljard EU 
landbouwsubsidies wordt verdeeld. In het huidige systeem wordt inkomenssteun vooral toegekend 
op basis van de hoeveelheid grond of dieren die iemand bezit. De huidige systematiek houdt een 
falende markt in stand en zorgt ervoor dat de landbouwsector met de rug tegen de muur staat en 
de transitie naar een ‘duurzame kringlooplandbouw’ vrijwel onmogelijk wordt gemaakt.

Vanuit heel Europa en op alle niveaus trekken organisaties, ngo’s en overheden bij de Europese 
commissie aan de bel. Ook regio’s en deelstaten slaan alarm. Zo hebben Duitse deelstaatministers 
in een gezamenlijk brief een oproep gedaan aan de EU commissie met het verzoek dat het nieuwe 
gezamenlijk Europese Landbouwbeleid meer oog moet hebben voor de transitie naar duurzame en 
natuur inclusieve landbouw. Daarmee hebben de uitvoerende overheden armslag om te werken aan 
de opgaven zoals stikstof, bodemdaling, water-, bodem-, en luchtkwaliteit, biodiversiteit, 
natuurbeleid, gezonde leefomgeving, korte ketens en klimaatbeleid.

2. Bent u het eens dat de huidige toekennings-systematiek inzake het Gemeenschappelijk 
Landbouw subsidiebeleid de transitie naar een toekomstbestendige en duurzame landbouwsector - 
zoals ook wordt geschetst in het visie-document ‘’Landbouw meerdere smaken”- onmogelijk 
maakt?

Antwoord: Ja, de EU lobby-inzet van de Provincie Flevoland is sinds 2016 gericht op o.a. 
verduurzaming van het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid in 2021-2027: presteren op duurzaam 
vlak moet lonen. Wij geven deze lobby vorm via het Huis van de Nederlandse Provincies samen met 
de andere provincies. Daarnaast zet de Provincie Flevoland zich in Brussel actief in voor een 
financieringsimpuls voor de groene transitie uit andere fondsen.

3. Bent u bereid om het signaal van de Duitse deelstaatministers te ondersteunen en dit of te wel 
in IPO verband de EU-commissie aan te schrijven of dit signaal via minister Schouten af te geven? 
a. Zo ja, kunt u aan de Staten aangeven hoe u dat gaat vormgeven? Zo nee, waarom niet?

Inleiding: In het coalitieakkoord van Flevoland, Ruimte voor de Toekomst wordt de agrarische 
sector gestimuleerd om stappen te zetten richting een kringlooplandbouw met de nadruk op zuinig 
gebruik van grondstoffen en minder belasting van klimaat, natuur en milieu. Zo kunnen we 
gezamenlijk werken aan de transitie naar een landbouw die economisch rendabel is, bijdraagt aan 
een duurzame voedselvoorziening en biodiversiteit in stand houdt. Deze constatering wordt breed 
gedragen getuige onder meer de Europese Green Deal en landbouw minister Schouten in haar visie 
‘naar een kringlooplandbouw’. Het streven is een vitale landbouw zonder schade aan mens, dier, 
natuur, biodiversiteit die bijdraagt aan een gezonde leefomgeving.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de PvdA over de verdeling van Europese 
Landbouwsubsidies, ingediend op 19 januari 2021, en de antwoorden daarop van het college 
van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 23 februari 2021 (2750770).

Antwoord: Het college is. van mening dat de huidige toekennings-systematiek wellicht niet 
zelfstandig de transitie naar een toekomstbestendige en duurzame landbouwsector teweeg zal 
brengen. De huidige systematiek heeft echter wel de basis gelegd voor een Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid dat verduurzaming centraal stelt. Provincie Flevoland zet zich hiervoor in op 
regionaal, nationaal en Europees niveau. Het Flevolands Agrarisch Collectief heeft stevig 
bijgedragen aan de totstandkoming van de toekomstige vergroeningssystematiek.

1. Bent u bekend met de oproep van de Duitse deelstaatministers aan de Europese commissie 
inzake de Europese Landbouw subsidies?

Antwoord: Ja, wij zijn bekend met de oproep van de Duitse deelstaatministers gericht aan de 
Europese Commissarissen voor Landbouw en Milieu met als strekking dat het Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid zowel steun aan boeren dient te verlenen als een kader bieden voor het stimuleren 
van noodzakelijke transformatie.



Wij zijn in goed overleg met de regionale partners, andere provincies en het IPO en de minister van 
LNV over het nieuwe Gemeenschappelijke Landbouw Beleid. Gezamenlijk wordt de landelijke inzet 
voor het Nationaal Strategisch Programma (NSP) vormgegeven en de EU lobby-inzet via het IPO 
(Vitaal Platteland). De input vanuit provincie Flevoland is de laatste jaren gericht op het NSP. Door 
onze lobby hebben we medeopdrachtgeverschap verworven en kunnen investeringsinterventies 
worden aangewend ter bevordering van duurzame bedrijfsmodellen voor circulaire en duurzame 
landbouwbedrijven. De komende maanden, na Europese besluitvorming, zal het punt van de 
verdeling van GLB-middelen over de pijlers {P1 Garantiefonds en P2 Plattelandsfonds) en over de 
uitgavesoorten, ofwel interventies nader bekend worden. De EU-besluitvorming, die in 2020 
afgerond had moeten zijn is op dit moment in de laatste fase.




